
Zápis 5-2017 
z  veřejného zasedání zastupitelstva obce Oucmanice 

ze dne 22.9.2017 
 
 
Přítomni: Josef Pavlíček, Milena Čermáková, Milan Vincenc, František Motl, Zbyšek 
Houdek, Petr Marek, Miroslav Míkovec 
 
Přítomni občané: 8 
 
 
Program zasedání: 
1. Zahájení a schválení programu 
2  Kontrola usnesení z minulého zasedání 
3. Zpráva o činnosti zastupitelstva 
4. Žádost Oblastní charity Ústí nad Orlicí 
5. Smlouva s nadací S námi je tu lépe! 
5. Rozpočtová změna 4-2017 
6. Pozemkové úpravy 
7. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 
8. Diskuze 
9. Návrh usnesení 
10. Závěr 
 
1. Zasedání zahájil místostarosta pan Houdek. Účastnilo se všech 7 zastupitelů.  
Zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. Zapisovatelkou byla zvolena Milena Čermáková, 
ověřovateli zápisu Petr Marek a František Motl.  Místostarosta přečetl návrh programu a ten 
byl schválen.  
Hlasování: 7 – 0- 0 
 
2. Kontrola usnesení z minulého veřejného zasedání 
Starosta podá zprávu o plnění usnesení v dalším bodě programu.  
 
3. Zpráva o činnosti zastupitelstva 
 
Starosta Pavlíček informoval, že zrcadlo v zatáčce proti Vojtovým se řeší. Je předběžná 
dohoda s ředitelem SÚS Ústí nad  Orlicí. SÚS se snaží umístění zrcadel přenést na obce. 
Podle policie by to měla řešit SÚS. Jde o to aby, obec nezatěžovala péče o zrcadlo, když jde o 
bezpečný provoz na silnici Pardubického kraje.  
Cyrilometodějský den řemesel, konaný 5.7.2017, se velmi vydařil. Bylo 730 platících 
návštěvníků. Letos bylo více dětí, které mají vstup zdarma. Takže odhadujeme, že přišlo 1200 
až 1300 návštěvníků. Velký podíl na této návštěvnosti mělo určitě počasí, které se vydařilo. 
Bylo celkem 20 stánků, během celé akce vystoupily celkem tři hudební skupiny. Celkové 
náklady byly 77 439 Kč, včetně pódia za 37 319 Kč, příjmy byly 78 210 Kč. Pan starosta 
poděkoval všem, kteří se podíleli na přípravě, realizaci o úklidu po akci. Do příštího roku si 
přejeme, aby se vydařil stejně jako letošní ročník.  Pódium, které bylo vyrobeno svépomocí, 
nabízí i využití pro další kulturní a společenské akce přes léto. Uvidíme, kdo se ujme rozvoje 
letních akcí na hřišti v Oucmanicích.  



Výběrové řízení na opravu chodníku před obecním úřadem a prodejnou vyhrála společnost 
Stavby DZ s.r.o.s nabídkou 245 471 Kč. Obrubníky k silnici se již rozpadaly, stejně tak i 
záhonové obrubníky a dlažba byla místy propadlá. V rámci opravy se bude realizovat i 
snížený nájezd z protějšího chodníku pro kočárky, vozíky a podobně. Bude uprostřed mezi 
prodejnou a obecním úřadem.  
Plánovali jsme, že podáme žádost na MAS Nad Orlicí na projekt komunitního centra, sešla se 
kvůli tomu i kulturní komise a projednávali jsme to na veřejném zasedání. Mezi vyhlášením 
výzvy a  termínem podání bylo bohužel málo času, a proto jsme tento projekt nepodali. Podali 
jsme projekt v rámci POV Pardubického kraje, kde žádáme o dotaci 150 000 Kč z celkové 
ceny projektu 340 000 Kč, v tomto projektu je zahrnuté audio-vizuální technika, projektor, 
plátno, reprobedny, osvětlení na sále i v lokále a sklad kulis na půdě.  
Vítaní občánků bude v neděli 24.9.2017, bude vítáno celkem 5 dětí, a proto bude na sále 
obecní hospody. Hudební doprovod nám tentokrát zajistí Základní škola z Brandýsa nad 
Orlicí. 
V uplynulém období slavili výročí dva občané obce, paní Blanka Doležalová a pan Miroslav 
Kubík.  
Bylo instalováno 15 nových LED světel, jako první etapa rekonstrukce obecního osvětlení, 
celkově za 104 000 Kč. Svítidla dodala firma Philips a máme na ně záruku 11 let. Podařilo se 
nám vybrat dobrou firmu, ohlasy jsou kladné. Ještě se budou dolaďovat drobnosti. Montáž se 
povedla panu Houdkovi a panu Hájkovi z ČEZu během jednoho dne. Příští rok budeme v 
rekonstrukci osvětlení pokračovat. A nahrazovat LED svítidly dosluhující nízkotlaké 
sodíkové výbojky.  
Probíhá intenzivní příprava parlamentních voleb, které se budou konat 20.-21.října 2017. 
Zapisovatelkou volební komise bude paní Romana Suchánková, v současné době již máme 
všechny členy volební komise.  
 
4. Žádost Oblastní charity Ústí nad Orlicí 
Oblastní charita Ústí nad Orlicí nám poslala žádost o příspěvek na pořízení vozidla na 
poskytování mobilní hospicové služby. Vzhledem k tomu, že je naše obec v oblasti, o kterou 
se charita stará, rozhodli jsme se dát příspěvek 20 Kč za obyvatele, celkem tedy 4 480 Kč.  
 
Hlasování: 7-0-0 
 
5. Smlouva s nadací S námi je tu lépe! 
Obec dlouhodobě spolupracuje s nadací Orlickoústecké nemocnice, S námi je tu lépe!. Proto 
schvaluje smlouvu o poskytnutí daru 4 480 Kč, což je 20 Kč na obyvatele. S touto částkou 
jsme již počítali v rozpočtu na letošní rok. 
 
Hlasování: 7-0-0 
 
 
6. Rozpočtová změna 4-2017 
Na straně příjmů došlo k navýšení o 39 900 Kč, jednalo se o vstupné a dary z 
Cyrilometodějského dne a o příspěvek na volby. Výdaje pak byly navýšeny o 52 880 Kč, je 
zde příspěvek Oblastní charitě, výdaje na volby a výdaje související s Cyrilometodějským 
dnem řemesel. Rozpočtová změna bude přílohou zápisu.  
 
Hlasování: 7-0-0 
 
 



7. Pozemkové úpravy 
Podle původního předpokladu zpracovatelské firmy měl být příští týden hotový návrh 
uspořádání, který by již vlastníci odsouhlasovali. Došlo k posunu na polovinu října, kdy 
budou vlastnící obesláni, aby se dostavili na obecní úřad a seznámili se s návrhem a ten pak 
odsouhlasili. Případné připomínky firma zapracuje do dalšího návrhu.  
Obec přišla o většinu orné půdy. Výměra obec byla použita na cestní soustavu a na plánovaná 
společná zařízení. Je plánována cesta za rybníkem, která bude navazovat na vodoteč 
plánovanou mezi Dostálovými a bývalými kurníky, aby došlo k odvodnění pole nad 
Dostálovými.  
Dlouho se řešily louky pod hřištěm. Všechny louky jsou soukromých vlastníků. Část obec 
odkoupila od pana Lesáka, na těchto pozemcích plánujeme výstavbu dočišťovacích 
biologických rybníčků. V tomto prostoru bude potřeba vybudovat i přístupovou cestu k 
rybníčkům a pokud bude někdy nutné stavět čističku odpadních vod, tak to bude v této 
lokalitě. Proto je návrh, aby obec směnila s vlastníky pozemků tyto louky za ornou půdu v 
poměru 100:65. Celé údolí tak bude v majetku obce. Jedná se o pozemky vlastníků ZOD 
Zálší, pana Jana Suchánka a pana Petra Marka.  
ZOD Zálší- parcely 489 a 476 – výměra 1784 a 3194 m², celkem 4978 m². 
Jan Suchánek – parcely 471, 4752, 474/5, 473 – výměra 241, 504, 3169, 273 m², 
celkem 4187 m². 
Petr Marek – parcely 474/6, 474/3, 474/1, 474/4, 474/2 – výměra 540, 17, 235,  2360, 561 
m², celkem 3713 m². 
Celková výměra směňovaných pozemků je 12878 m² a vlastníci dostanou 8370 m² orné půdy. 
Po vypracování konečné verze návrhu pozemkových úprav bude tento návrh vystaven k 
připomínkování, pak bude veřejně projednán. Pokud již nebudou žádné připomínky, tak by na 
podzim 2018 mohl být již finálně hotov a mohl by nabýt platnost a být zapsán do katastru 
nemovitostí.  
 
Hlasování: 6-0-1 
 
8. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 
Pan místostarosta Houdek nás seznámil s návrhem vyhlášky, která je teď ve schvalovacím 
procesu na krajském úřadě.  
Plánujeme od roku 2018 navýšit poplatek za osobu i za nemovitost z 350 Kč na 400 Kč. 
Došlo ke zvýšení nákladů na likvidaci odpadu a toto zvýšení promítáme do zvýšení poplatků. 
Sazba poplatku je dvousložková, pevná částka je 140 Kč a navýšíme pohyblivou částku na 
260 Kč, tato částka odráží skutečné náklady na likvidaci odpadů. Osvobození a snížení 
poplatku bude i nadále.  
 
9. Diskuze 
Pan starosta informoval, že 20.září zemřel MUDr. Petr Janáček z Brandýsa nad Orlicí, jeho 
ordinace, kam chodí hodně občanů Oucmanic, bude prozatím uzavřena, ale krajský zdravotní 
rada a lékařská komora nastalou situaci řeší.  
Pan Houdek doplnil informace o nových světlech. Jsou směřována hlavně na komunikaci a 
mají podélnou charakteristiku. Spotřeba by měla být stejná, při navýšení o 5 světel. Celkově 
se zvýšila viditelnost v obci v horní části. Do konce roku dojde k výměně kontejnerů typů 
zvon za pojezdové.  
Budeme opět žádat o dotaci na kompostéry a štěpkovač přes Mikroregion Vysokomýtsko, tato 
žádost je již zpoplatněna částkou 2 400 Kč.  



Pan Marek informoval, že na svatováclavský výlet bude do muzea syrečků v Lošticích, na 
Svatý kopeček, hrad Štěrnberk a do minipivovaru Faltus do České Třebové. V současné době 
je kapacita výletu naplněna. V neděli 29.října bude hospoda pořádat tradiční posvícení.  
 
 
10. Návrh usnesení 
 1.5. Zastupitelstvo obce schvaluje žádost Oblastní charity Ústí nad Orlicí na 

 podporu Domácí specializované hospicové péče, příspěvek 20 Kč za obyvatele, 

 celkem 4480 Kč a schvaluje i darovací smlouvu 

 2.5. Zastupitelstvo obce schvaluje darovací smlouvu s nadací S námi je tu lépe! S  

 příspěvkem 4480 Kč 

 3.5. Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtové opatření č.4/2017 

 4.5. Zastupitelstvo obce schvaluje směnu pozemků pod hřištěm, v rámci 

 komplexních pozemkových úprav, v poměru 100:65 

 ZOD Zálší- parcely 489 a 476 – výměra 1784 a 3194 m², celkem 4978 m² 

 Jan Suchánek – parcely 471, 4752, 474/5, 473 – výměra 241, 504, 3169, 273 m², 

 celkem 4187 m² 

 Petr Marek – parcely 474/6, 474/3, 474/1, 474/4, 474/2 – výměra 540, 17, 235, 

 2360, 561 m², celkem 3713 m² 

 celková výměra směňovaných pozemků je 12878 m² a vlastníci dostanou 8370 m² 

 orné půdy 

 5.5. Zastupitelstvo obec schvaluje podání žádosti o dotaci na kompostéry a 

 štěpkovač přes Mikroregion Vysokomýtsko 

 6.5. Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o dotaci z Programu rozvoje 

 venkova Pardubického kraje na hospodu 

 

Hlasování: 7-0-0 
 
 
11. Závěr 
Pan místostarosta Houdek ukončil zasedání ve 20:30 hodin zasedání a poděkoval občanům za 
účast, příští zasedání bude 14.prosince.  
 
 
V Oucmanicích 22. 9. 2017 
 
Zapsala:                                                          Ověřili: 
Milena Čermáková                                        Petr Marek 
      František Motl 


